Candidate surname	ils below	before ente	other names	didate information	
Pearson Edexcel nternational GCSE	Centre	e Number		Candidate Num	ber
Friday 5 June	20	20			
Afternoon (Time: 1 hour 45 minu	tes)	Paper Re	eference 4	CN1/02R	
Chinese Paper 2: Reading and V	Vritin	ıg			
You do not need any other mat	torials			Total	Mark

Instructions

- Use **black** ink or ball-point pen.
- **Fill in the boxes** at the top of this page with your name, centre number and candidate number.
- On page 2 indicate which set of texts you intend to work from, either TRADITIONAL or SIMPLIFIED characters.
- Answer ALL questions.
- Questions in Section A are set in English.
- Questions in Section B are set in English and Chinese.
- Answer the questions in the spaces provided
 there may be more space than you need.
- You must **not** use a dictionary.

Information

- The total mark for this paper is 80.
- The marks for each question are shown in brackets
 use this as a guide as to how much time to spend on each question.
- It is advised that you spend approximately 52 minutes on Section A and approximately 52 minutes on Section B.

Advice

- Read each question carefully before you start to answer it.
- Try to answer every question.
- Check your answers if you have time at the end.

Turn over ▶







Use of Chinese characters

All questions and texts are printed twice, once in English and traditional/full characters, and once in English and simplified characters.

Questions and texts in English and traditional/full characters begin on page 3. Questions and texts in English and simplified characters begin on page 19.

You may work from whichever version you wish. Please indicate which set of questions and texts you intend to work from by putting a cross in one box below.

You must only answer questions in the section which you indicate here.

TRADITIONAL/FULL 繁體字	×
SIMPLIFIED 简体字	\boxtimes

繁體字

TRADITIONAL/FULL CHARACTER VERSION

(Simplified character version begins on page 19.)

SECTION A

Answer ALL of the questions.

A forthcoming event

1 Put a cross \boxtimes in the correct box.

作家見面會

五月十日下午三點到四點半,著名作家<u>田林</u>會到我們學校,和大家見面。他要介紹他的新書。那是一本小說。那天,同學們可以請他看自己的作文,還可以和他一起拍照。

因為圖書館只能坐得下五十個人,有興趣的同學請找王老師報名。

Example: The visitor is...

\boxtimes	A an author.
X	B a journalist.
×	C a salesman.
X	D a singer.

(a) He is coming to school on...

×	A 10th March.
×	B 10th May.
×	C 5th October.
×	D 10th December.

(1)

(b) The book is a...

×	A textbook.
×	B novel.
X	C cookery book.
×	D tourist guide.

(1)



(-)	Students	
(()	SILICENTS	(an

×	A have his signature.
×	B write to him.
×	C have a photo taken with him.
×	D have dinner with him.

(1)

(d) He is going to meet students in...

X	A the canteen.
X	B a classroom.
X	C the assembly hall.
×	D the library.

(1)

(e) The venue can hold...

X	A 50 people.
X	B 60 people.
×	C 100 people.
X	D 150 people.

(1)

(f) Students should register their interest with the...

X	A receptionist.
×	B headteacher.
×	C librarian.
X	D teacher.

(1)

(Total for Question 1 = 6 marks)



2 Read the following text about part-time jobs. Put the correct letter in each box.





我做過三個兼職工作。

兩年前,我在一個超級市場工作。每天工作時間長,賺 錢也不多,但是和朋友在一起,時間過得很快。

去年我到爸爸的工廠幫忙。我在廚房工作。工資和超市的差不多,但是,太累了,也覺得壓力很大。

上個學期,我每個星期六在老人院工作。我幫老人們打掃房間。雖然也很忙,但是,我覺得這個工作很重要。

A not well-paid B worked in a C a care home D did the cleaning

kitchen

E boring **F** a hospital **G** made a lot of **H** worked with friends

money

I stressful J a supermarket K fun L a factory

M important

Example:	Working in the kitchen was	I
(a)	My father works in	
(b)	Two years ago I	
(c)	Working in the supermarket was	
(d)	Last term I worked in	
(e)	Last term I	
(f)	My job last term was	

(Total for Question 2 = 6 marks)

3 Put a cross in the **8** correct boxes. Caution! Some statements/rows may be left empty. Some statements/rows may have more than one correct answer.

Three friends



Tiantian

我的朋友開了一個電影咖啡館。我每個週末都去那裏看電影。從下個月開始,人們可以在那裏免費上網。



Han Qing

在我住的小區,舊郵局會被用作圖書館。以後, 人們可以在那裏借書,讀書,還可以免費上網, 很方便。



Martin

天氣好的時候,我和同學常常去藝術家的工作 室參觀。我們很喜歡一邊看他們畫畫,一邊和 他們聊天。

		Tiantian	Han Qing	Martin
Example:	often visits artists' studios.	×	X	\boxtimes
A	will be able to access free internet.	×	×	X
В	watches films every weekend.	\boxtimes	\boxtimes	X
С	will be able to borrow books in his/her neighbourhood.		×	×
D	sometimes goes out with his/her classmate.	\boxtimes	\boxtimes	×
E	visits a café regularly.	×	×	×
F	likes chatting.	×	×	×
G	enjoys watching people painting.	\boxtimes	×	X

(Total for Question 3 = 8 marks)



4 Read this extract from a literary passage.

Singing

剛散步回來,我就聽到,歌聲又響起來了。我看看錶:晚 上八點。每天都這麼準時!

這好聽的歌聲是從樓下的小花園裏傳出來的。我站在窗户 旁邊,想看看是誰在唱歌。燈光下,我看到一個十五、六歲的 男孩,正在專心地唱著。

大約二十分鐘以後,他停了下來,看了看樓上的幾個窗户。 望了一會兒,他就走了。

後來,我才知道,他每天都要坐半個小時的公共汽車來這 兒,唱歌給一個生病的音樂老師聽。他唱的歌就是這個老師寫 的。

Make notes on the text. Write in **English** or using numbers.

Example: What I had been doing: having a walk	
(a) The time is:	(1)
(b) Where the sound is coming from:	(1)
(c) Where I am standing:	(1)
(d) The singer's age is:	(1)
(e) How long the singer sings for:	(1)
(f) What the singer does before he leaves:	(1)
(g) How often the singer comes here:	(1)
(h) The means of transport the singer uses:	(1)
(i) Who the singer is performing for:	(1)
(j) The reason why these songs were chosen:	(1)



(Total for Question 4 = 10 marks)

5 Answer the questions in **English** based on the text. You do not need to write in full sentences.

A unique school canteen



昨天, 記者在廣州中學看到了一個很特别的餐廳。

餐廳又乾淨又漂亮。各種不同的菜放在不同顏色的桌子上。 吃飯的時候,學生們想吃什麼就拿什麼。然後,把學生卡放在 電腦上,不到一分鐘,錢就付了。

和以前比起來, 現在餐廳裏有更多不同的菜, 服務也更快。

有意思的是,學生們吃完飯以後,電腦能告訴他們,他們吃了多少肉和多少青菜。如果學生父母想知道,電腦也能給他們發短信。七年級學生<u>小美</u>的媽媽就說:「女兒在學校吃了什麼,吃得健康不健康,我在手機上都可以看到!太好了!」

(a) In which city did the journalist see the canteen?

(1)

(b) How did the canteen display dishes? Give **one** detail.

(1)



TRADITIONAL/FULL CHARACTERS	
(c) How were the students served?	(1)
(d) How did students make payment in the canteen?	(1)
(e) How long did it take to make the payment?	(1)
(f) How has the canteen changed? Give two details.	(2)
(g) What does the computer tell the students? Give two details.	(2)
(h) Why was Xiaomei's mother very happy with the system used in the cantee Give one detail.	en? (1)
(Total for Question 5 =	: 10 marks)



SECTION B

Answer ALL of the questions.

Your favourite animal

6

是······ is...

> 朋友 friends

牠有 • • • • •

It has...

去過

have been to

用 60-75 個**中文字**介紹你最喜歡的一種動物。你**必須**用上面格子裏所有的漢字。

Describe your favourite animal. Write approximately 60 to 75 characters in **Chinese**. You **must** use the Chinese characters given in all four boxes above.



TRADITIONAL/FULL CHARACTERS			
(Total for Question 6 = 10 marks)			



7 從下列三個題目中,選擇一題。用中文寫一篇 125-150 字的文章。

Choose **one** of the following tasks and write approximately 125 to 150 characters in **Chinese**.

(a) 寫一封電子郵件給你的筆友, 說說你最喜歡的一個生日會。你必須包括以下幾點:

Write an email to your penfriend about your favourite birthday party. You **MUST** include the following points:

- 介紹這個生日會 Describe the party
- 你覺得生日會的活動怎麼樣 What you thought about the activities during the party
- 說說你對過生日的看法 Your opinion about celebrating birthdays
- 你想怎麼慶祝明年的生日 How you want to celebrate your next birthday

(20)



(b) 給你的學校網站寫一篇文章, 說說你和父母的關係。你必須 包括以下幾點:

Write an article for your school website about the relationship between you and your parents. You **MUST** include the following points:

- 介紹你的父母
 Describe your parents
- 你覺得你和父母的關係怎麼樣 Your opinion about the relationship between yourself and your parents
- 說說你們一起做過的一件有意思的事 Write about one interesting thing you have done together
- 你怎麼可以讓你的父母更開心 How you can make your parents happier

(20)



(c) 寫一篇博客, 說說你對在家做飯的看法。你必須包括以下幾點:

Write a blog about cooking at home. You MUST include the following points:

- 平常你們家誰做飯 Who normally cooks in your family
- 這星期他/她做了什麼吃的 What food he/she cooked this week
- · 說說你對健康飲食的看法 Your opinion on healthy eating
- 你可以怎麼學做新的菜 How you can learn to cook new dishes

(20)

Indicate with a cross ⊠ the question that you have selected.				
Question 7(a)	Question 7(b)	Question 7(c)		



TRADITIONAL/FULL CHARACTERS			
	otal for Question 7 = 20 marks)		



	THADITIONAL/I OLL CHARACTERS		
	My Sunday routine		
8	Translate the following sentences into Chinese .		
	(a) I get up at eight o'clock.	(2)	
	(b) I have breakfast with my sister.	(2)	
	(c) I went to Chinese school when I was young.	(3)	
	(d) I do not go now because I have online lessons.	(3)	
	(Total for Question 8 = 10 ma	rks)	

TOTAL FOR SECTION B = 40 MARKS TOTAL FOR PAPER = 80 MARKS



简体字

SIMPLIFIED CHARACTER VERSION

(Traditional/full character version begins on page 3.)



SECTION A

Answer ALL of the questions.

A forthcoming event

1 Put a cross \boxtimes in the correct box.

作家见面会

五月十日下午三点到四点半,著名作家<u>田林</u>会到我们学校,和大家见面。他要介绍他的新书。那是一本小说。那天,同学们可以请他看自己的作文,还可以和他一起拍照。

因为图书馆只能坐得下五十个人,有兴趣的同学请找王老师报名。

Example: The visitor is...

- A an author.
 B a journalist.
 C a salesman.
 D a singer.
- (a) He is coming to school on...
 - A 10th March.

 B 10th May.

 C 5th October.

 D 10th December.

(b) The book is a...

A textbook.
B novel.
C cookery book.
D tourist guide.

(1)

(1)



(c) Students can...

X	A have his signature.
X	B write to him.
X	C have a photo taken with him.
X	D have dinner with him.

(1)

(d) He is going to meet students in...

×	A the canteen.
×	B a classroom.
×	C the assembly hall.
×	D the library.

(1)

(e) The venue can hold...

×	A 50 people.
×	B 60 people.
×	C 100 people.
X	D 150 people.

(1)

(f) Students should register their interest with the...

×	A receptionist.
×	B headteacher.
×	C librarian.
X	D teacher.

(1)

(Total for Question 1 = 6 marks)



2 Read the following text about part-time jobs. Put the correct letter in each box.

Part-time jobs



我做过三个兼职工作。

两年前,我在一个超级市场工作。每天工作时间长,赚钱也不多,但是和朋友在一起,时间过得很快。

去年我到爸爸的工厂帮忙。我在厨房工作。工资和超市的差不多,但是,太累了,也觉得压力很大。

上个学期,我每个星期六在老人院工作。我帮老人们打扫房间。虽然也很忙,但是,我觉得这个工作很重要。

A not well-paid B worked in a C a care home D did the cleaning

kitchen

E boring **F** a hospital **G** made a lot of **H** worked with friends

money

I stressful J a supermarket K fun L a factory

M important

Example:	Working in the kitchen was	I
(a)	My father works in	
(b)	Two years ago I	
(c)	Working in the supermarket was	
(d)	Last term I worked in	
(e)	Last term I	
(f)	My job last term was	

(Total for Question 2 = 6 marks)

3 Put a cross in the **8** correct boxes. Caution! Some statements/rows may be left empty. Some statements/rows may have more than one correct answer.

Three friends



Tiantian

我的朋友开了一个电影咖啡馆。我每个周末都 去那里看电影。从下个月开始,人们可以在那 里免费上网。



Han Qing

在我住的小区,旧邮局会被用作图书馆。以后, 人们可以在那里借书,读书,还可以免费上网, 很方便。



Martin

天气好的时候,我和同学常常去艺术家的工作 室参观。我们很喜欢一边看他们画画,一边和 他们聊天。

		Tiantian	Han Qing	Martin
Example:	often visits artists' studios.	×	×	\boxtimes
A	will be able to access free internet.	×	\boxtimes	×
В	watches films every weekend.	×	\boxtimes	×
С	will be able to borrow books in his/her neighbourhood.		×	×
D	sometimes goes out with his/her classmate.	\boxtimes	\boxtimes	×
E	visits a café regularly.	\boxtimes	×	\boxtimes
F	likes chatting.	×	\boxtimes	×
G	enjoys watching people painting.	×	×	×

(Total for Question 3 = 8 marks)



4 Read this extract from a literary passage.

Singing

则散步回来,我就听到,歌声又响起来了。我看看表:晚 上八点。每天都这么准时!

这好听的歌声是从楼下的小花园里传出来的。我站在窗户旁边,想看看是谁在唱歌。灯光下,我看到一个十五、六岁的男孩,正在专心地唱着。

大约二十分钟以后,他停了下来,看了看楼上的几个窗户。望了一会儿,他就走了。

后来,我才知道,他每天都要坐半个小时的公共汽车来这儿,唱歌给一个生病的音乐老师听。他唱的歌就是这个老师写的。

Make notes on the text. Write in **English** or using numbers.

Example: What I had been doing: having a walk	
(a) The time is:	(1)
(b) Where the sound is coming from:	(1)
(c) Where I am standing:	(1)
(d) The singer's age is:	(1)
(e) How long the singer sings for:	(1)
(f) What the singer does before he leaves:	(1)
(g) How often the singer comes here:	(1)
(h) The means of transport the singer uses:	(1)
(i) Who the singer is performing for:	(1)
(j) The reason why these songs were chosen:	(1)



(Total for Question 4 = 10 marks)

5 Answer the questions in **English** based on the text. You do not need to write in full sentences.

A unique school canteen



昨天,记者在广州中学看到了一个很特别的餐厅。

餐厅又干净又漂亮。各种不同的菜放在不同颜色的桌子上。吃饭的时候,学生们想吃什么就拿什么。然后,把学生卡放在电脑上,不到一分钟,钱就付了。

和以前比起来, 现在餐厅里有更多不同的菜, 服务也更快。

有意思的是,学生们吃完饭以后,电脑能告诉他们,他们吃了多少肉和多少青菜。如果学生父母想知道,电脑也能给他们发短信。 七年级学生<u>小美</u>的妈妈就说:"女儿在学校吃了什么,吃得健康不健康,我在手机上都可以看到!太好了!"

(a) In which city did the journalist see the canteen?

(1)

(b) How did the canteen display dishes? Give **one** detail.

(1)



SIMPLIFIED CHARACTERS		
(c) How were the students served?	(1)	
(d) How did students make payment in the canteen?	(1)	
(e) How long did it take to make the payment?	(1)	
(f) How has the canteen changed? Give two details.	(2)	
<u> </u>		
(g) What does the computer tell the students? Give two details.	(2)	
(h) Why was Xiaomei's mother very happy with the system used in the canteen? Give one detail.	(1)	
(Total for Question 5 = 10 marks)		
TOTAL FOR SECTION A = 40 MARKS		



SECTION B

Answer ALL of the questions.

Your favourite animal

6

是……

is...

它有……

It has...

朋友

friends

去过

have been to

用 60-75 个**中文字**介绍你最喜欢的一种动物。你**必须**用上面格子里所有的汉字。

Describe your favourite animal. Write approximately 60 to 75 characters in **Chinese**. You **must** use the Chinese characters given in all four boxes above.



SIMPLIFIED CHARACTERS			
(Total for Question 6 = 10 marks)			



7 从下列三个题目中,选择**一题**。用**中文**写一篇 125-150 字的文章。

Choose **one** of the following tasks and write approximately 125 to 150 characters in **Chinese**.

(a) 写一封电子邮件给你的笔友,说说你最喜欢的一个生日会。你必须包括以下几点:

Write an email to your penfriend about your favourite birthday party. You **MUST** include the following points:

- 介绍这个生日会 Describe the party
- 你觉得生日会的活动怎么样 What you thought about the activities during the party
- 说说你对过生日的看法 Your opinion about celebrating birthdays
- 你想怎么庆祝明年的生日 How you want to celebrate your next birthday

(20)



(b) 给你的学校网站写一篇文章,说说你和父母的关系。你**必须** 包括以下几点:

Write an article for your school website about the relationship between you and your parents. You **MUST** include the following points:

- 介绍你的父母
 Describe your parents
- 你觉得你和父母的关系怎么样 Your opinion about the relationship between yourself and your parents
- 说说你们一起做过的一件有意思的事 Write about one interesting thing you have done together
- 你怎么可以让你的父母更开心 How you can make your parents happier

(20)



(c) 写一篇博客,说说你对在家做饭的看法。你必须包括以下几点:

Write a blog about cooking at home. You **MUST** include the following points:

- 平常你们家谁做饭
 Who normally cooks in your family
- 这星期他/她做了什么吃的 What food he/she cooked this week
- 说说你对健康饮食的看法 Your opinion on healthy eating
- 你可以怎么学做新的菜 How you can learn to cook new dishes

(20)

Indicate with a cross 🗵 the question that you have selected.						
Question 7(a)	Question 7(b)	Question 7(c)				



SIMPLIFIED CHARACTERS			
(Total for Question 7 = 20 marks)			



	SIMPLIFIED CHARACTERS				
	My Sunday routine				
8	Translate the following sentences into Chinese .				
	(a) I get up at eight o'clock.				
	(a) I get ap at eight o clock	(2)			
	(b) I have breakfast with my sister.	(2)			
		(2)			
	(c) I went to Chinese school when I was young.				
	(4,	(3)			
	(d) I do not go now because I have online lessons.				
	(a) Tab not go now because make online lessons.	(3)			
	/T-4-14 O4! O 40				
_	(Total for Question 8 = 10 marks)				

TOTAL FOR SECTION B = 40 MARKS TOTAL FOR PAPER = 80 MARKS



34



Source information

Question 2

© Hero Images Inc./Alamy Stock Photo

Question 4

Source based on: 杨啸《琴声》

Question 5

© Panther Media GmbH/Alamy Stock Photo

Question 7

© netsay.net/Alamy Stock Photo

